
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter: extraordinari 
Data:  15 de juny de 2010 
Hora:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafael Gili Sastre,     batle 
Maria Antònia Sureda Martí,    regidora 
Bartomeu Gili Nadal,     regidor 
Maria del Mar Llaneras Pascual,   regidora 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,    regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,    regidora 
Margalida Tous Ferrer,    regidora 
Pere Obrador Alzina,     regidor 
Antònia Llull Ferrer,     regidora 
Sebastián Carrió Ginard,    regidor 
Guillem Caldentey Crego,    regidor 
 
Francesc Font Molinas,    secretari accidental 
 
No hi assisteixen: 
Magdalena Llull Ferrer,    regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Ratificació, si s’escau, de la urgència de la sessió. 
2. Declaració de nul·litat de ple dret, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local 
de data 11 de setembre de 2007. 
3. Proposta de reducció de salaris, si s’escau, del personal electe i d’altres càrrecs de 
l’Ajuntament d’Artà. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Ratificació, si s’escau, de la urgència de la sessió 
 
Pren la paraula el batle per explicar la urgència de la sessió i concreta que és urgent 
perquè s’ha de fer abans que caduqui el termini per a la revisió d’ofici.  
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que hi votaran en contra, ja que fa molts de mesos 
que insisteixen que es demani aquest informe al Consell Consultiu, però com que es va 
sol·licitar en data de 7 o 8 de maig, ha arribat a l’Ajuntament dia 7 o 8 de juny. Pensen 
que, si l’Ajuntament l’hagués demanat amb antelació, ara no s’hauria de fer aquest ple 
extraordinari. 



 
A continuació, la urgència se sotmet a votació i els reunits acorden, per 9 vots a favor 
(UM, PSOE i PP), 2 vots en contra (UIA) i 1 abstenció (EV-ERC), ratificar la urgència 
de la sessió. 
 
 
2. Declaració de nul·litat de ple dret, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern 
Local de data 11 de setembre de 2007 
 
El secretari accidental lliura a tots els assistents la proposta d’acord signada pel Sr. 
Batle i l’informe amb les seves advertències sobre el capítol IV, l’article 103 i següents, 
i en especial el 108, de la Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció 
contenciosa administrativa., signat pel secretari accidental i, ambdós, amb data 15 de 
juny de 2010, i que obren a l’expedient. El secretari accidental llegeix l’esmentada 
proposta, la qual, en part, diu literalment: 
 
<<[...] Per tot això aquesta Batlia, d’acord amb el dictamen del Consell Consultiu  
proposa al plenari de l’Ajuntament d’Artà, l’adopció del següent acord: 
 
1er. No hi ha lloc a la revisió d’ofici de l’acte de la Junta de Govern local de 
l’Ajuntament d’Artà en data 11 de setembre de 2001 que va aprovar les Bases i 
convocatòria que havien de regir el procés selectiu per a la provisió mitjançant concurs 
de la plaça de Gerent de Teatre. 
 
2on. Continuar el procés selectiu aprovat mitjançant l’acord abans esmentat i retrotreure 
les actuacions fins al moment posterior a las prova e català realitzada per la Sra. 
Planells, en compliment de la Sentència núm. 112/2009 de 30 d’abril. 
 
3er. Notificar el present acord al Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma de 
Mallorca, al Consell Consultiu de les Illes Balears i als interessats.[...]>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’hi abstindran per coherència amb el seu vot, ja 
que no han ratificat la urgència de la sessió. Pensa que és un tema molt espinós que ha 
dut molta cua. Creuen que el dictamen que ha pres el Consell Consultiu és just, per unes 
actuacions que es feren a l’Ajuntament que no s’ajustaven a dret. Des de dia 11 de 
setembre de 2007 aquest procés ha estat una mica tèrbol, ja que l’Ajuntament d’Artà 
volia dur a terme alguns actes que no estaven prevists en la llei. Primer hi va haver una 
sentència i després el Consell Consultiu va dir que havia de continuar amb el procés 
selectiu i que, a més, hi havia una prova de català que estava ben feta. Opinen que és 
molt trist haver d’anar primer a un jutjat contenciós administratiu i després a un Consell 
Consultiu per poder tenir el que és just, ja que l’Ajuntament d’Artà no ha estat molt 
rígid ni rigorós en la seva actuació. Explica que, des del començament d’aquest 
procediment, s’han anat queixant, però que no se’ls han escoltat. Diu que s’han enviat 
cartes al Bellpuig i que hi ha hagut gent que s’ha sentit qüestionada per la seva feina, 
com és el cas de l’assessora lingüística del Consell de Mallorca. Argumenta que moltes 
vegades les persones s’equivoquen sense voler, però pensen que en aquest cas 
l’Ajuntament, per salvar el que era insalvable, no va actuar de manera correcta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Carrió, diu que hi votaran a favor, ja que la llei diu això. 
 



El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, manifesta que no té res a dir. 
 
El batle insisteix que mai no es va dir que l’assessora lingüística ho fes malament. 
Simplement es varen posar en dubte algunes coses, i poden anar equivocats i 
probablement es varen equivocar, però que, així i tot, tothom té dret a pensar el que 
vulgui i equivocar-se. Hi ha una sentència que diu que es continuï; no obstant això, 
demanaran opinió al Consell Consultiu i al jutge perquè els ajudin a desenvolupar 
aquesta sentència i, una vegada que tenguin aquestes opinions les hi faran saber. 
 
La Sra. Tous diu que pot haver-hi duplicitat de places en el futur i demana què passarà. 
 
El batle respon que, per això, volen demanar opinió. 
 
A continuació, es passa a votació la proposta de Batlia i el Ple de l’Ajuntament d’Artà, 
per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV-ERC), cap vot en contra i 2 abstencions 
(UIA), acorda: 
 
1er. No és procedent la revisió d’ofici de l’acte de la Junta de Govern local de 
l’Ajuntament d’Artà en data 11 de setembre de 2001 que va aprovar les Bases i 
convocatòria que havien de regir el procés selectiu per a la provisió mitjançant concurs 
de la plaça de Gerent de Teatre. 
 
2on. Continuar el procés selectiu aprovat mitjançant l’acord abans esmentat i retrotreure 
les actuacions fins al moment posterior a las prova e català realitzada per la Sra. 
Planells, en compliment de la Sentència núm. 112/2009 de 30 d’abril. 
 
3er. Notificar el present acord al Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma de 
Mallorca, al Consell Consultiu de les Illes Balears i als interessats. 
 
 
3. Proposta de reducció de salaris, si s’escau, del personal electe i d’altres càrrecs 
de l’Ajuntament d’Artà 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que, a partir del reial decret que tots coneixen i 
segons l’acord que va prendre la FEMP, al qual es va afegir la FELIB, consideren que la 
reducció de salaris del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament és justa. La 
proposta consisteix a reduir un 6 % la nòmina del batle i de la primera tinenta de batle.  
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’hi abstindran, perquè pensen que és un altre 
resultat de la política totalment erràtica que fa el Govern de l’Estat espanyol. Afegeix 
que les conseqüències d’aquesta política erràtica en matèria econòmica del Govern 
estatal, les estan patint totes les petites administracions, i pensen que és un fet que cal 
ressenyar. 
 
El portaveu del PP, Sr. Carrió, diu que, atès que es redueixen tots els sous, s’hi 
abstindran, ja que, si fan retallades, per la poca quantitat que cobren els regidors, ja els 
poden llevar tot el sou. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, explica que entenen que aquestes no són 
conseqüències directes, sinó que són unes sortides de dretes, i que s’hauria d’haver 



començat a perfilar determinades condicions a l’hora de donar doblers públics a les 
entitats bancàries, que qualque cosa han tengut a veure en aquests problemes, i a revisar 
polítiques impositives a les rendes més altes. Manifesta que el que s’ha fet és anar per la 
via més fàcil i que s’han atacat, per exemple, les pensions i la funció pública. Insisteix 
que no estan d’acord a reduir la despesa pública, i consideren que el batle podria apujar 
simbòlicament la seva aportació retallant el seu sou entre un 6,5 % i un 7 % i deixar la 
resta tal com està. D’aquesta manera es faria una retallada amb una consistència 
jeràrquica i orgànica.  
 
El batle li contesta que els batles a qui paga el Govern de l’Estat, com els de Costitx i 
Ariany, cobren 250  � més que la resta i són pobles amb només 1.000 o 1.500 habitants. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, argumenta que un sou net mensual de 2.129,00 
�, si es retalla un 6 %, queda en 2.001,00 �; i que, si es retalla el 7 %, suposa 1.980,00 
�. Pensen que el batle podria continuar igualment amb la seva tasca, però que d’aquesta 
manera faria una petita aportació més per a la resta. 
 
El batle li contesta que entén la seva proposta, que veu que no està d’acord amb les 
mesures del Govern pel que fa a la retallada de sous, però defensa que ell també és un 
treballador com la resta i que, per això, suposa que el Sr. Caldentey té alguna cosa 
personal contra ell. Diu que, com a batle, és una persona que fa feina a l’Ajuntament, 
com un assalariat, i que, per tant, és el tipus de personal que acaba de defensar el Sr. 
Caldentey, qui sembla, però, que només defensi algunes persones, no totes. Manifesta 
que, per això, no acceptarà la seva proposta. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, explica que el que ha dit és que vol una retallada 
progressiva, és a dir, que a les nòmines més altes se’ls hauria d’aplicar una retallada 
més elevada. 
 
El batle diu que el primer que hauria de fer el Sr. Caldentey és donar una mica del seu 
sou, ja que cobra bastant, i que després presenti la proposta. 
 
La proposta se sotmet a votació i els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 1 
vot en contra (EV-ERC) i 4 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals del Sr. Rafael Gili Sastre. 
 
2. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals de la Sra. Maria Francesca Servera Pascual. 
 
3. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals de la Sra. Aina Sureda Amorós, personal eventual de l’Ajuntament. 
  
4. Reduir un 4,5 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals del Sr. Antoni Moragues, personal eventual de l’Ajuntament. 
 
5. Reduir un 5 % les dietes i assistències a òrgans col·legiats.  
 



Acords 
 
1. Ratificar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i PP), 2 vots en contra (UIA) i 1 abstenció 
(EV-ERC), la urgència de la sessió. 
 
2. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV-ERC), cap vot en contra i 2 
abstencions (UIA): 
1er. No és procedent la revisió d’ofici de l’acte de la Junta de Govern local de 
l’Ajuntament d’Artà en data 11 de setembre de 2001 que va aprovar les Bases i 
convocatòria que havien de regir el procés selectiu per a la provisió mitjançant concurs 
de la plaça de Gerent de Teatre. 
2on. Continuar el procés selectiu aprovat mitjançant l’acord abans esmentat i retrotreure 
les actuacions fins al moment posterior a las prova e català realitzada per la Sra. 
Planells, en complement de la Sentència núm. 112/2009 de 30 d’abril. 
3er. Notificar el present acord al Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma de 
Mallorca, al Consell Consultiu de les Illes Balears i als interessats. 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (EV-ERC) i 4 abstencions 
(UIA i PP): 
3.1. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals del Sr. Rafael Gili Sastre. 
3.2. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals de la Sra. Maria Francesca Servera Pascual. 
3.3. Reduir un 6 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals de la Sra. Aina Sureda Amorós, personal eventual de l’Ajuntament. 
3.4. Reduir un 4,5 %, en la nòmina del mes de juny i següents, les retribucions brutes 
mensuals del Sr. Antoni Moragues, personal eventual de l’Ajuntament. 
3.5. Reduir un 5 % les dietes i assistències a òrgans col·legiats. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari accidental, estenc aquesta acta. 
 
El secretari accidental      Vist i plau 
        El batle 


